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PROTOKOŁ Nr XI/2011 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 26 października 2011 roku 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a)  piętnastu radnych Rady Gminy              -   wszyscy obecni            
     - spóźniony                                                  K. Żukowski – 1015.   
b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak 
c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik 
d)  Skarbnik Gminy                                        -  Marek Malinowski 
e) Radca Prawny                                           -  Edyta Zubka 
f)  Dyrektor GOK                                            -  Anna Pietrzak 
g) Kierownik OPS                                          -   Krystyna Szustak 
h) Przewodnicząca GKRPA                           -  Ewa Kuklińska 
 
 
Porządek obrad: 
 
      1.   Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z  X sesji Rady Gminy VI kadencji, 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) przyznania nagrody jubileuszowej dla Wójta Gminy Dębnica Kaszubska, 
b) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 
c) zmiany uchwały nr X/65/2011 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 31 sierpnia 
2011 r., 
d) zmiany uchwały nr X/66/2011 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 31 sierpnia 
2011 r., 
e) zmiany uchwały nr X/67/2011 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 31 sierpnia 
2011 r., 
f)  zmiany uchwały nr X/68/2011 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 31 sierpnia 
2011 r., 
g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 
2011-2021, 
h) zmian w budżecie gminy na 2011 r., 
i) zmiany uchwały nr VIII/49/2011 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
21.05.2011 w sprawie emisji obligacji komunalnych gminy Dębnica Kaszubska, 
j) zmiany uchwały nr XLIX/329/2010 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
27.08.2010 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli i niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych, 
k) wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Słupsku oraz Sądu Rejonowego w 
Słupsku.  

3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał. 
4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami: 

a) Komisji Kultury i Oświaty 
b ) Komisji Rewizyjnej, 
c) Komisji Infrastruktury i Budżetu. 

      5.  Interpelacje radnych.  
6.  Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
7.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 
8. Zamknięcie obrad.  
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Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji Rady Gminy 
stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1005 w Sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy. 
         

b/ 
  Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś  poinformowała, że przebieg sesji 
zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że w pkt. 5 porządku obrad proponuje 
ujęcie analizy oświadczeń majątkowych złożonych na rozpoczęcie kadencji i na dzień 
31.12.2010 roku. 
Wójt  prosi, o zdjęcie z porządku obrad pkt. 2 j. Poinformował, że przed podjęciem tej 
uchwały chce skonsultować się z Regionalną Izbą Obrachunkową. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poprosiła o przegłosowanie zaproponowanych zmian  
w porządku obrad. 
W wyniku głosowania zmiany zostały przyjęte / 13 za, 1 wstrzymujących, 0 przeciw /.   
Nie wniesiono więcej uwag do zaproponowanego porządku obrad.  
 
c/  

 Do protokołu nr X z  sesji Rady Gminy z dnia 30 sierpnia 2011 r.   uwag nie 
wniesiono. 

W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących /. 
 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że na dzisiejszej sesji Rady 
Gminy gości Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
pani Ewa Kuklińska, której oddała głos. 
Pani Ewa Kuklińska poinformowała, że gmina po raz koleiny wzięła udział  
w Ogólnopolskiej Kampanii „Zachowaj Trzeźwy Umysł”. Gmina otrzymała za zaangażowanie 
w promowanie akcji certyfikat, który wręczyła Przewodniczącej Rady. Poinformowała także o 
osiągniętych wynikach przez uczestników z naszej gminy. Wyróżnionym uczestnikom 
konkursów, wspólnie z Wójtem Gminy i Przewodniczącą Rady Gminy wręczono nagrody 
ufundowane przez organizatorów kampanii i Gminną Komisję Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych.  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś podziękowała Przewodniczącej Gminnej Komisji za 
przedstawienie informacji oraz pogratulowała osiągnięć wyróżnionym uczestnikom. 
 
Ad 2 
 
a) 
  Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyznania nagrody 
jubileuszowej dla Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 1 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
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Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 
b) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zamianę nieruchomości.  
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 2 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Wójt Gminy poinformował, że od posiedzeń komisji nastąpiły istotne zmiany. Otrzymał w tym 
czasie odpowiedź na pismo w tej sprawie z Urzędu Marszałkowskiego w Gdańsku, które 
zezwala na inny sposób rozwiązania problemu przebiegu rurociągu tłoczonego ze 
studzienkami odpowietrzającymi przy planowanym zadaniu  „Budowa sieci kanalizacyjn ej i 
wodociągowej – etap III”. W tej sytuacji nie ma potrzeby podejmowania tej uchwały.  
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została odrzucona jednogłośnie /0 za, 15 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała nie została podjęta. 
 
c) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
X/65/2011 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 31 sierpnia 2011 r.. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 3 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
d) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
X/66/2011 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 31 sierpnia 2011 r.. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 4 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
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e) 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 

Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
X/67/2011 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 31 sierpnia 2011 r.. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 5 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
 
f) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
X/68/2011 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 31 sierpnia 2011 r.. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 6 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
g) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2011 – 2021. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 7 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Skarbnik poinformował, że zgodnie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w 
załączniku Nr 3 ujęto także zadania rozpoczęte w latach wcześniejszych, a które kończą się 
w roku 2011. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
h) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2011 rok. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 7 do protokołu/. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
i) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
VIII/49/2011 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 21.05.2011 r. w sprawie emisji obligacji 
komunalnych gminy Dębnica Kaszubska. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 8 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
 
j) 
 Projekt zdjęty z porządku obrad. 
 
k) 
  Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś  poinformowała, że przed podjęciem tej 
uchwały należy powołać komisję skrutacyjna, która przeprowadzi tajne wybory ławników do 
Sądu Okręgowego w Słupsku oraz Sądu Rejonowego w Słupsku. 
Poprosiła Radnych o zgłaszanie kandydatur na członków komisji skrutacyjnej. 
Zgłoszono następujące kandydatury: 
1. Paweł Pałubicki 
2. Marcin Olech 
3. Beata Sowińska 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na udział w pracach komisji skrutacyjnej. 
Przewodnicząca Rady  poprosiła komisję skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania 
oraz przedstawienie radnym zasady głosowania. 
Poprosiła Przewodniczącego Zespołu Opiniującego Kandydatów na ławników  
o przedstawienie kandydatów.  
Radny Ireneusz Ziółkowski poinformował, że odbyły się dwa spotkanie zespołu, na których 
zapoznano się z dokumentacją kandydatów, znajdującą się w Urzędzie Gminy. Przedstawił 
wykaz osób, które ubiegają się o te stanowiska. Poinformował także, że kandydaci zostali 
zgłoszeni przez uprawnione do tego instytucje. Ponadto poinformował, że łącznie wpłynęły 4 
wnioski na kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego w Słupsku, w tym 2 w terminie 
określonym w ustawie, a 2 po terminie. 
Radny P. Pałubicki poprosił Radcę Prawnego o opinię w tej sprawie. 
Radca Prawny poinformowała, że wydała w tej sprawie opinię na piśmie, która znajduje się  
w dokumentach zespołu opiniującego kandydatów na ławników i nie zmieni swojego 
stanowiska. Zapoznała z treścią opinii. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że w świetle tej interpretacji radni winni brać pod uwagę tylko 
dwie kandydatury, których zgłoszenia zostały dokonane w terminie. 
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 Wójt Gminy poinformował, że w tej sprawie dzwonił do niego Prezes Sądu Okręgowego  
w Słupsku i prosił o uwzględnienie kandydatów zgłoszonych przez Sąd, które wpłynęły po 
terminie z uwagi na fakt, że w Sądzie brakuje ławników. 
Radna I. Tabaka poinformowała, że po tej rozmowie odbyło się drugie posiedzenie zespołu, 
na którym uzgodniono, że te kandydatury także będą brane pod uwagę przy wyborze 
ławników.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, o skutek tak podjętej uchwały? 
Radca Prawny poinformowała, że zgodnie z § 162 Ustawy o Sądach Powszechnych nie ma 
możliwości przywrócenia terminu ( termin prawa materialnego). Wnioski, które wpłynęły po 
terminie winny być pozostawione bez rozpatrzenia.  
Skarbnik zauważył, że radni mogą przyjąć opinię Radcy Prawnego niewiążąco, mogą przyjąć 
datę nadania. 
Radca Prawny poinformowała, że tak podjętą uchwałę każdy obywatel może zaskarżyć. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że zamyka dyskusję na ten temat  
i zarządziła głosowanie nad składem Komisji Skrutacyjnej. 
Wynik głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.         
Komisja Skrutacyjna opuściła salę obrad i udała się do pokoju biura rady celem 
ukonstytuowania i przygotowania kart do głosowania. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że w czasie prac komisji Rada będzie 
realizowała kolejne punkty z porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś na wstępie oddała głos panu Ryszardowi Stusowi  
- Przewodniczącemu Rady Powiatu, który podziękował za udział w otwarciu nowego szpitala 
w Słupsku. Poinformował także, że przeniesienie wszystkich oddziałów do nowych obiektów 
nastąpi do 14 listopada br. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uczestniczyła w tej uroczystości i że ten 
obiekt oraz  wyposażenie pomieszczeń robi wrażenie. Podziękowała za pilotowanie tego 
tematu. W dalszym ciągu liczy na dobrą współpracę samorządu powiatowego z naszym 
samorządem gminnym, a zwłaszcza w zakresie poprawy stanu dróg powiatowych na 
naszym terenie. 
Wójt Gminy podziękował Przewodniczącemu  za to, że podjął się tego wyzwania i dokończył 
budowę  obiektu, zważając na jego liczne obowiązki.   
Ryszard Stus poinformował, że w Radzie Powiatu nastąpi zmiana Wiceprzewodniczącego 
Rady oraz zapoznał z planami dotyczącymi przeniesienia oddziałów położnictwa i ginekologii 
z Ustki do Słupska.   
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o 
rozpoczęcie prac. 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Beata Sowińska zapoznała Radnych z zasadami 
głosowania (załącznik Nr 9 do protokołu). 
Następnie członkowie komisji rozdali przygotowane karty do głosowania tajnego. 
Członek Komisji Skrutacyjnej Paweł  Pałubicki odczytywał nazwiska Radnych z listy 
obecności. Radni, po ich wyczytaniu, wrzucali głos do urny.  
Komisja opuściła salę obrad celem ustalenia wyników. 
 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że w czasie gdy Komisja Skrutacyjna 
będzie ustalać wyniki i przygotowywać protokoł nastąpi realizacja pkt. 3. 
 
Ad 3  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Wójta Gminy  
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 01 września 2011 r. do  
25 października  2011 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 10 do protokołu/.   

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła o złożenie sprawozdania z 
wykonania uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 01.09 2011 r. do 25.10.2011 r. przedstawiła 
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 11 do protokołu/. 
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Ad 2 k 
 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Beata Sowińska zapoznała Radnych z 
protokołem komisji (załącznik Nr 12 do protokołu). 

 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Rady Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników do 
Sądu Okregowego w Słupsku oraz Sądu Rejonowego w Słupsku.  
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr13 do 
protokołu). 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy jest obowiązek 
głosowania tej uchwały. 
Radca Prawny poinformowała, że nie ma takiego obowiązku.  
Uchwała została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 
 
Ad 4 

   Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami.  
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, że 
komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym posiedzeniu wszystkich komisji  
rady, na którym omawiano funkcjonowanie GOK w 2012 roku, jednym posiedzeniu z komisją 
Rewizyjną, na którym analizowano sprawy związane z dowożeniem dzieci i młodzieży do 
szkół oraz na trzech posiedzeniach we własnym gronie.  Na tych posiedzeniach członkowie 
Komisji omawiali sprawy związane z letnim wypoczynkiem dzieci i młodzieży, osiągnięcia 
szkół, funkcjonowanie świetlic wiejskich oraz opiniowano materiały na dzisiejszą sesję Rady 
Gminy. 
Prosi także, by Wójt udzielił odpowiedzi, dlaczego nie doszło do realizacji zaplanowanego 
wyjazdu ze środków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych do Stebnej 
w okresie wakacji? 
Poinformowała także, zgodnie z wcześniejszą obietnicą złożyła niezapowiedzianą wizytę  
w Gimnazjum – budynek „B” celem sprawdzenia bezpieczeństwa dzieci z oddziałów szkoły 
podstawowej. W trakcie wizyty nie zauważyła żadnych niepokojących sytuacji. 
  
b/ 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował,  
że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech posiedzeniach, w tym na 
jednym wspólnym wszystkich komisji, które było poświęcone funkcjonowaniu GOK w 2012 
roku, jednym z Komisją Kultury i Oświaty, na którym omawiano funkcjonowanie dowozu 
uczniów do szkół oraz na jednym z Komisją Infrastruktury i Budżetu, na którym omawiano 
materiały na dzisiejszą sesję Rady Gminy. 
Przewodniczący Komisji poprosił radną E. Fryckowską o zapoznanie pozostałych radnych  
z treścią protokołu z tego posiedzenia. 
E. Fryckowska zapoznała obecnych z treścią protokołu i wnioskami, które zostały 
przekazane Wójtowi Gminy. ( protokoł z posiedzenia komisji dostępny na stronie bip urzędu 
gminy oraz w aktach komisji). 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że do biura rady wpłynęła odpowiedź 
od Wójta Gminy na zgłoszone wnioski (teczka OG.0003.3.2011). 
 
c/ 
  Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, że 
komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na  trzech  posiedzeniach, w tym na jednym 
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wspólnym wszystkich komisji, które było poświęcone funkcjonowaniu GOK w 2012 roku, 
jednym we własnym gronie, na którym omawiano realizację zadań inwestycyjnych w 2011 
roku oraz na jednym z Komisją Rewizyjną, na którym omawiano materiały na dzisiejszą 
sesję Rady Gminy. 
   
Ad 5 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zapoznała Radnych z analizami oświadczeń 
majątkowych złożonych na rozpoczęcie kadencji oraz na 31.12.2010 roku. /załącznik nr 14 – 
analiza Wójta Gminy, 15 - analiza Naczelnika Urzędu Skarbowego w Słupsku, 16 – analiza 
Przewodniczącej Rady Gminy, do protokołu/. 
 
Ad 6 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie wniosków i 
interpelacji. 
 

Radny Karol Żukowski prosi o wyjaśnienie następującej sytuacji: dzieci z Podwilczyna 
z klas I – IIII  wyjeżdżają do szkoły podstawowej o godzinie 705. Kończą zajęcia o godzinie 
1130,   mają zaplanowany powrót do domów dopiero o godzinie 1430 . Uważa, że okres 
oczekiwania dla tych dzieci jest za długi.  
Zwraca się z zapytaniem, czy  istnieje możliwość reorganizacji dowozu tych dzieci tak, by 
miały wcześniej zaplanowany powrót do domu?     
Prosi o odpowiedź na piśmie. 
        
Ad 7 – 8 
 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków  
i zapytań. 
 
Radny P. Pałubicki prosi o przybliżenie spraw związanych z zimowym utrzymaniem dróg.  
Z informacji jakie posiada, wynika, że na terenie sołectw Niepoględzie, Gałęzów, Jawory, 
Budowo, Kotowo, Motarzyno tę usługę będzie wykonywał pan Krycki. On jako radny 
protestuje przeciwko tej decyzji. Uważa, że inni radni z tamtego terenu także go poprą. 
Uważa, że  oferent nie nadaje się do wykonywania tych prac. W poprzednich latach były 
skargi mieszkańców na jakość prac przez niego wykonywanych: nie dysponuje odpowiednim 
sprzętem, robi fuszerki. Bardzo często poprawki wykonywał pan Błażejewski.  
Radna I. Tabaka zwraca także uwagę na fakt, że pan Krycki w ramach zlecenia z Zarządu 
Dróg Powiatowych od 16.08.br. naprawiał drogi, które ponownie są już do naprawy. Zwraca 
także uwagę na fakt, że ten pan nie reaguje na telefony, nie odbiera ich. Uważa, że jest to 
niepoważny partner. 
Prosi także o informacje dotyczące przyczyn unieważnienia przetargu na realizację projektu 
„Lepsza szkoła”. Osoby, które wygrały, jej zdaniem zostały potraktowane przedmiotowo. 
Zwraca się z pytaniem, kiedy zostanie ogłoszony ponownie przetarg na realizację tego 
zadania? 
Radny A. Ślipek zauważył, że on także bardzo często rozmawiał z panem Kryckim  
i tłumaczył mu, jak ma wykonywać prace związane z odśnieżaniem. Do tego pana nic nie 
dociera. Tłumaczy, że Wójt płaci mu za jeden przejazd. 
Radny K. Żukowski prosi o poinformowanie Radnych o skutkach rozmów ze Starostą  
i Przewodniczącym Rady Powiatu w Słupsku w sprawie dróg powiatowych.  Czy nastąpi 
zmiana strategii, tzn. czy bogate gminy będą przy podziale środków na remonty dróg 
traktowane tak samo jak te biedniejsze?  
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czemu poświęcone były zebrania wiejskie w 
Łabiszewie oraz czego dotyczyła opinia Urzędu Ochrony Zabytków uzgadniająca projekt 
„Budowa sieci kanalizacyjnej i Wodociągowej – Etap III”? 
Radny Z. Bojanowski zwraca się ponownie z zapytaniem, co z odwodnieniem drogi we wsi 
Gałęzów, gdyż w tej sprawie nic się nie dzieje? 
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Wójt Gminy udzielił odpowiedzi: 
- Radnej E. Fryckowskiej w sprawie odwołania wyjazdu w okresie wakacji do Stebnej. 

Poinformował, że koszt tego wyjazdu miał być pokryty w znacznej części ze środków 
GKRPA. W ogłoszeniu o naborze nie było pełnej informacji. Była podana tylko kwota 
250 zł., co przy 10 dniowym planowanym pobycie było bardzo niską ceną. Nie 
umieszczono informacji, że ten koszt dotyczy dzieci z rodzin dysfunkcyjnych,  
a pozostałe dzieci chętne na ten wyjazd będą ponosić pełny koszt pobytu. Na ten 
wyjazd zapisało się ok. 90% dzieci z rodzin wydolnych finansowo, natomiast z rodzin 
dysfunkcyjnych niewielu było zainteresowanych. Najwięcej dzieci zgłosiło się ze 
szkoły w Motarzynie.  Była to przykra decyzja, ale musiał ją podjąć, gdyż na środki 
finansowe z GKRPA jest duże zapotrzebowanie, a takie wydatkowanie byłoby 
niezgodne z przepisami prawa. Obecnie będzie przymuszał szkoły do organizacji 
wymiany dzieci z zaprzyjaźnionymi gminami. Bardzo często się zdarza, że dzieci 
kończące szkoły nigdzie nie wyjeżdżały. Obecnie po zamontowaniu solarów  
i zapewnieniu bieżącej ciepłej wody my także możemy przyjmować dzieci na 
wymianę. 

- Odnośnie odśnieżania poinformował, że zna te wszystkie uwagi i je także potwierdza. 
Uważa, że wszystkie obowiązki wynikające z zawarcia umowy zostaną w niej 
szczegółowo rozpisane, by nie było żadnych niedomówień. 
Radny P. Pałubicki uważa, że nie należało wybrać tej oferty. Następna oferta była 
tylko trochę droższa. Uważa, że finalnie ta usługa będzie dużo droższa, gdyż 
będziemy płacić za poprawki. 
Wójt poinformował, że pan Krycki wygrał przetarg na odśnieżanie dróg powiatowych 
na tamtym terenie, co zmniejsza koszty przejazdów. Precyzyjnie zostaną 
sporządzone umowy, w których ujmiemy wszystkie zajazdy, będzie także zapis  
o możliwości zerwania umowy w terminie natychmiastowym w przypadku 
świadczenia usługi złej jakości. Uważa, że wszyscy wspólnie, tj. radni i sołtysi winni 
nadzorować jakość tych prac. Wie, że jakość prac świadczona przez pana 
Błażejewskiego jest dużo lepsza. Wybierając takie rozwiązanie miał na uwadze 
obniżenie kosztów dojazdu.  

            Radny P. Pa łubicki uważa, że przed rozpatrzeniem ofert należało wysłać komisję do   
            oferentów celem sprawdzenia sprzętu, którym dysponują do świadczenia tych usług.  
            Uważa, że należy powiedzieć raz, że dosyć takiej chałtury. 
            Wójt stwierdził także, że pan Krycki ma przygotowane zapasy mieszanki solno- 
            piaskowej. Nadzoruje go także Zarząd Dróg Powiatowych. Zgodnie z ustalonymi  
            zasadami przetargu jego oferta była najkorzystniejsza. 
            Radny P. Pa łubicki zauważył, że mieszkańcy w pierwszej kolejności,w przypadku złej  
            jakości usług, przychodzą ze skargami do radnych i sołtysów. Niejednokrotnie sam  
            swoim sprzętem poprawiał jakość dróg po odśnieżeniu przez p. Kryckiego. 
            Przewodnicząca Rady J. Karaś zauważyła, że nie można tolerować bylejakości w  
            odśnieżaniu, na żadnym odcinku i przez żadnego ze świadczących te usługi, dotyczy  
            to także usług świadczonych przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Dębnicy  
            Kaszubskiej.  

- Sekretarz Gminy w odpowiedzi na zapytanie Radnej I. Tabaki dotyczące 
unieważnienia przetargu na realizację projektu „Lepsza szkoła” poinformowała, że 
przetarg był organizowany przez Szkołę Podstawową w Dębnicy Kaszubskiej. Został 
on źle przeprowadzony i Wójt go unieważnił. Oferenci zgodnie z przepisami zostali 
poinformowani o unieważnieniu przetargu. Nie potrafi powiedzieć, kiedy odbędzie się 
następny przetarg. Obecnie czekają na wpływ podpisanej umowy z Urzędu 
Marszałkowskiego. Po jej otrzymaniu będą występować o przedłużenie terminu. 
Nadmieniła jednocześnie, że nauczyciele z naszej gminy nie będą mogli starać się o 
realizację projektu, chyba, że mają założoną działalność gospodarczą. W ramach 
tego projektu kupuje się usługę na jego realizację. Nie potrafi określic ceny realizacji. 
Sądzi, że w najbliższych 2 tygodniach temat zostanie załatwiony. 
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- Radnemu Żukowskiemu odnośnie zapytania o rozmowy w sprawie poprawy stanu 
dróg: Starosta i Przewodniczący Rady Powiatu zapewniali o swoim poparciu dla 
zadania remont drogi wojewódzkiej 210 na odcinku Głobino – Unichowo. Zapewniali, 
że robią co mogą, by to zadanie było realizowane, są zapewnienia. Jako Wójt już 
niedowierza tym obiecankom. Nie widać żadnych działań. Dotychczasowe 
rozwiązania są tymczasowe. Wszyscy deklarują pomoc w zadaniach, za których 
realizację nie odpowiadają. Proponują nam wejście do programu w ramach tzw. 
Schetynówki, ale teraz na realizację zadań w tym programie można pozyskać tylko 
30%. Starosta od razu pyta, ile my jako gmina możemy dołożyć? W ramach 
współpracy położyliśmy dywanik do Łabiszewa oraz koło Nadleśnictwa. Dużo uwag 
jest do stanu drogi Warblewo – Boguszyce, jej stan jest fatalny. Możliwości naszej 
gminy są bardzo skromne, nie możemy konkurować z takimi samorządami jak 
Kobylnica, która na te cele przeznacza 8 mln., czy gm. Słupsk – 6 mln.         
Radny Z. Bojanowski zwrócił się z zapytaniem, co z odwodnieniem w miejscowości 
Gałęzów? Były zapewnienia, że po wykonaniu prac wodno – kanalizacyjnych ten 
temat będzie ostatecznie załatwiony. Obecnie wykonawca tych prac równa drogę, 
zasypuje i wylewa nawierzchnię asfaltową także na tym odcinku, gdzie miało iść 
planowane odwodnienie. 
Wójt poinformował, że jest zaskoczony takim obrotem sprawy. Miał zapewnienie od 
dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, że będzie na tej budowie i temat odwodnienia 
tej miejscowości będzie załatwiony. 

- Radnej A. Łomży w sprawie zebrań w Łabiszewie wyjaśnił, że jest tam konflikt między 
mieszkańcami, część mieszkańców chce odwołania Sołtysa. 

      Sołtys A. Wyrostek poinformował, że przywódca tej grupy zaprasza zwolenników na   
      różne „imprezy” (dożynki, festyny) zakrapiane alkoholem, które są organizowane  
      bez zezwoleń. W tej miejscowości panuje bardzo nieprzyjemna atmosfera.  
      Elektoratem tego pana są osoby niepracujące, siedzące pod sklepem.  
      Wójt poinformował także, że zebranie, które się odbyło w sprawie odwołania sołtysa  
      zostało zwołane, wg. oświadczenia sołtysa, na wykradzionych mu drukach. Jest to  
      środowisko, w którym nieprzyjemnie się pracuje. Jest to odzew na krytykę Rady  
      Sołeckiej. Sołtys jest osobą pracującą. Obecnie będą się odbywać zebrania sołeckie  
      na terenie całej gminy. Większość sołtysów w sposób wzorowy wywiązuje się z  
      przyjętych obowiązków. Jemu, jako Wójtowi, zależy na uzdrowieniu klimatu w tej  
      miejscowości. 
     Odnośnie opinii Urzędu Ochrony Zabytków uzgadniającej projekt „Budowa sieci  
      kanalizacyjnej i wodociągowej – Etap III” poinformował, że taki wymóg wynika  
      z przepisów. 

Radny A. Ślipek prosi o informacje, czy podjęto jakieś działania w celu naprawy przejazdu 
przez przepust na drodze gminnej przy boisku sportowym? Zwraca także uwagę na fakt, że 
firma, która realizowała w Budowie zadania związane z budową sieci wodno – kanalizacyjnej 
obecnie kończy prace i wylewa asfalt w miejscach, w których dokonywali wycinki i ta warstwa 
równa się z krawężnikami. 
Wójt stwierdził, że każda warstwa podwyższa drogę. W każdej z miejscowości, gdzie były 
robione prace kanalizacyjne, należy przełożyć chodniki i wylać nowe nawierzchnie asfaltowe. 
Odnośnie przepustu [poinformował, że należy to wykonać. 
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem, kiedy zostanie wykonany remont drogi łączącej ul. 
Sobieskiego z Sawickiej (odcinek około 100m przy gimnazjum)? 
Wójt poinformował, że należy tam wykonać w pierwszej kolejności studnię chłonną. Prace na 
tym odcinku winny być wykonane w tym roku. 
Radna E. Fryckowska prosi o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania: 

- Kto decydował o wyborze firmy na budowę solarów oraz termoizolacji obiektów? 
- Czy szkoła podstawowa w Dębnicy Kaszubskiej, w związku z adaptacją dla swoich 

potrzeb budynku „B” gimnazjum, składała wniosek do MEN o dofinansowanie? 
- Dlaczego do chwili obecnej w szkole podstawowej nie wykonano adaptacji 

pomieszczeń na toalety? 
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- Kto odpowiada za place zabaw we wsiach? 
- Jaki jest plan wykorzystania budynku głównego Ośrodka Zdrowia w Dębnicy 

Kaszubskiej w związku z przeniesieniem wszystkich gabinetów do tzw. małego 
ośrodka? 

Wójt poinformował, że na wykonawstwo prac odbył się przetarg, który wygrała firma 
„KEGBUT”. Uważa, że poziom zadowolenia z wykonania prac jest bardzo wysoki. 
Zawsze znajdą się osoby, które będą niezadowolone. Odbiorem prac zajmował się nasz 
inspektor nadzoru pan Kłapkowski, który jest bardzo rzetelny. Bardzo dużo w tym 
przypadku zależy od rozprowadzenia instalacji CO wewnątrz domu. Wiele osób obecnie 
przychodzi z pretensjami, że nic nie wiedzieli o takim projekcie, a chętnie by zamontowali 
solary. Na początku także były uwagi, że montowane są tylko dla swoich.  Obecnie dało 
to impuls wielu mieszkańcom, którzy z chęcią weszli by w taki projekt. 
Radny P. Pałubicki poinformował, że wykonawca zatrudnił podwykonawców, z których 
jeden, ten który montował solary w Dębnicy Kaszubskiej, robił „fuszerki”. Wykonawca 
zerwał z nim umowę. Do pozostałych firm realizujących to zadanie nie było uwag. 
Na pozostałe pytania Wójt poinformował, że szkoła podstawowa w Dębnicy Kaszubskiej 
wystąpiła z wnioskiem o środki na adaptację budynku  „B” gimnazjum dla swoich potrzeb. 
Zadania adaptacyjne nie zostały jeszcze całkowicie zakończone.  
Odnośnie placów zabaw poinformował, że nadal czekamy na ich odbiór przez Urząd 
Marszałkowski. Wstrzymuje to opracowanie wewnętrznego regulaminu wypożyczania 
tych zestawów.  Za wszystkie place odpowiada Wójt Gminy. Wie, że nie wszyscy 
mieszkańcy dbają o nie. Zwraca się z prośbą do sołtysów o sprawowanie nad nimi opieki. 
W sprawie powstania węzła sanitarnego w szkole podstawowej poinformował, że na ten 
cel w budżecie jest zaplanowane 60 tys. zł. Za tę cenę żaden z wykonawców nie chce 
podjąć się wykonania  prac.  Uważają, że to zadanie jest niedoszacowane. Ma jednak 
nadzieję, że do końca tego roku uda się to zadanie zrealizować. Sądzi, że wykonawcy 
obniżą cenę, gdyż w okresie jesienno-zimowym jest przestój w pracach budowlanych. 
W sprawie zagospodarowania głównego budynku po Ośrodku Zdrowia poinformował, że 
od nowego roku będzie tam siedziba zespołu wyjazdowego Pogotowia Ratunkowego, 
część pomieszczeń przejmie Ośrodek Pomocy Społecznej, gdyż w obecnych warunkach 
nie może sprawnie funkcjonować. Obecnie brak warunków na rozmowy z osobami 
będącymi pod opieką OPS, gdyż w każdym pokoju siedzi po kilku pracowników. Pod 
uwagę bierze się również przeniesienie biur ZGK z pomieszczeń GOK-u. Występuje tam 
konflikt interesu, ZGK twierdzi, że GOK pobiera za wysokie koszty eksploatacyjne, a 
GOK twierdzi, że pobierana opłata nie wystarcza na ich pokrycie. Nie ma możliwości, by 
biura ZGK wróciły do biurowca przy oczyszczalni ścieków. Ma także nadzieję, że 
opuszczenie pomieszczeń w GOK pozwoli tej placówce na prowadzenie większej 
zarobkowej działalności gospodarczej.  
Radny M. Olech zauważył, że podczas wizyty ich komisji w gimnazjum zwracali uwagę 
na uchybienia w przejściu do gimnazjum – chodzi o wystający hydrant, czy został on 
usunięty? 
Wójt poinformował, że takich hydrantów na terenie Dębnicy jest więcej. Obecnie 
zdemontowano już przy sklepie pana Dziemińskiego, tamten też będzie usunięty. 
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, jak została załatwiona sprawa 
zachodzących drzwi w budynku gimnazjum? 
Wójt poinformował, że zostały zamówione nowe drzwi i w najbliższym czasie będzie ich 
wymiana. 
Radny M. Mnich zwrócił się z zapytaniem, czy jest jakaś koncepcja na wykorzystanie 
wielofunkcyjnego boiska przy szkole podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej?  Czy to 
boisko będzie służyło tylko młodzieży z tej szkoły, czy będzie udostępniane młodzieży po 
godzinach pracy  placówki? 
Wójt uważa, że to boisko powinno być udostępniane młodzieży także w godzinach 
popołudniowych. Obiekty są po to, by nie stały puste. Tam powinna młodzież realizować 
swoje pasje sportowe. W tym zakresie liczyliśmy na pomoc nauczycieli wychowania 
fizycznego, gdyż młodzież nie może na tych obiektach pozostawać bez nadzoru 
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dorosłych. Był pomysł, by pan Zacha sprawował nad nimi nadzór, jednak nie ma 
uprawnień instruktorskich i nie może. Obecnie rozważamy możliwość wysłania pana 
Konopki na kurs instruktorski. Dążeniem jest, by ten obiekt był udostępniany codziennie 
przez 3 godziny społeczeństwu. Prosi o informacje, czy są zainteresowane osoby ze 
środowiska sportowego prowadzeniem takiej działalności. Nie chciałby do tego celu 
wykorzystywać środków z Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  
Radny P. Pałubicki zwrócił uwagę na stawiane w sprawozdaniu Komisji Oświaty  zarzuty 
w stosunku do pani dyrektor Szkoły Podstawowej w Gogolewie. Uważa, że było to 
niepoważne podejście do sprawy, gdyż nie powinna lekceważyć próśb komisji oświaty. 
Uważa, że należy przeprowadzić z panią dyrektor rozmowę dyscyplinującą. 
Wójt zauważył, że pani dyrektor jest dobrym pracownikiem, mimo specyficznej sytuacji 
rodzinnej. Jako przełożony nie ma do jej pracy żadnych uwag. Pani dyrektor ciągle ma 
nowe pomysły, które stara się realizować. Zna się prawie na wszystkim. Zgłoszone uwagi 
przyjmuje. Jednak liczy na lepszą opiekę ze strony Komisji Oświaty nad placówkami 
oświatowymi na terenie gminy. 
Sekretarz Gminy zauważyła, że szkoły żyją pewnymi, stałymi cyklami. Wrzesień – 
październik to okres, w którym dyrektorzy mają najwięcej pracy. W tym okresie muszą 
uporać się z akcją „wyprawka szkolna” i przyjęciem wniosków na stypendia socjalne. Do 
końca października musi także powstać raport o stanie oświaty na tereni gminy. Jest to 
ogrom pracy. Informacje, o które prosiła Komisja, zawierają się w tym raporcie. Uważa, 
że nie ma potrzeby robienia tych samych rzeczy. Jej zdaniem Komisja powinna 
dostosować terminy omawiania tych tematów do cyklu szkolnego, gdyż tak dwa razy 
będą analizować te same zagadnienia. 
Radna E. Fryckowska zauważyła, że komisja chciała tylko, by dyrektorzy pochwalili się 
osiągnięciami uczniów w konkursach. Wie, że do końca października musi być 
opracowana informacja o stanie oświaty na terenie Gminy.     
Sekretarz Gminy uważa, że nie ma sensu rozdrabnianie i cząstkowe zbieranie danych. 
Sądzi, że można współpracować bezkonfliktowo zgodnie z cyklem szkoły. 
Radny K. Badowski zwrócił uwagę na fakt, że był wykonany remont drogi Łysomice – 
Mielno, która obecnie ponownie jest zniszczona. Drogę niszczą samochody, którymi na 
zlecenie Nadleśnictwa, dokonuje się transportu żwiru. Ten transport odbywa się od 
trzech miesięcy. Droga pozapadała się. Przeprowadzony remont, wspólnie ze 
Starostwem, poszedł na marne. Wystąpił w tej sprawie do Powiatu i nie otrzymał żadnej 
odpowiedzi. Sądzi, że Nadleśnictwo winno ją doprowadzić do takiego stanu jak przed 
rozpoczęciem jej użytkowania.  
Wójt zauważył, że lasy są bogatym podmiotem. My jesteśmy z Nadleśnictwem w sytuacji 
patowej. Nadleśnictwo chce nam sprzedać drogi wewnętrzne na osiedlu leśnym. Nie 
chcą przekazać ich za darmo. Chcą także przekazać nam budynek w Skarszewie 
Dolnym ale także nie za darmo. Za wszystko żądają pieniędzy. Zwróciliśmy się do 
Nadleśnictw z prośbą o dofinansowanie budowy sali gimnastycznej przy Szkole 
Podstawowej w Motarzynie. Każde dało, ale po  tysiąc zł. Działają na podstawie 
przepisów prawa i muszą go przestrzegać. Uważa, że konieczna jest zmiana prawa w 
tym zakresie. 
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy są jakieś plany w stosunku do 
pomieszczeń znajdujących się nad remizą strażacką w Dębnicy Kaszubskiej? Dochodzą 
go informacje, że jest ktoś zainteresowany ich wynajmem. 
Wójt poinformował, że nie ma żadnych poważnych ofert.  Była propozycja utworzenia 
tam wyjazdowej stacji Pogotowia Ratunkowego, czy przeniesienia Komisariatu Policji. 
Jest oferta dzierżawy za 400 zł miesięcznie, ale pod warunkiem, że pomieszczenia będą 
przez cały tydzień ogrzewane.  Zgłosiła się także firma, która chciałaby tam uruchomić 
Zakład Gastronomiczny, jednak oni chcą byśmy na swój koszt zainstalowali podnośnik, 
którego cena wynosi 100 tys. 
Radny K. Badowski uważa, że należy dać ogłoszenie w środkach masowego przekazu o 
chęci wydzierżawienia tych pomieszczeń. 
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Wójt poinformował, że nie może tego uczynić, gdyż ten obiekt jest przekazany straży w 
użytkowanie. By mógł dać takie ogłoszenie, straż powinna przekazać budynek Urzędowi. 
Sołtys Wsi Kotowo zwraca się z pytaniem, jak zostanie rozwiązany problem odśnieżania i 
zapłaty za odśnieżanie oraz czasokres rozpoczęcia usługi od zaprzestania opadów? Ma 
także uwagi co do jakości usług świadczonych przez oferenta. 
Wójt poinformował, że nie funkcjonuje pojęcie po zaprzestaniu opadów śniegu. Są drogi 
newralgiczne, które winny być odśnieżane w pierwszej kolejności. Oferent musi pilnować 
przejezdności tych dróg. Nic nie chcemy robić, co służyłoby wygodzie usługodawcy. 
Sołtys Wsi Budowo uważa, że wykonawca powinien kontaktować się z sołtysem i mieć 
od niego potwierdzenie wykonania usługi. 
Wójt poinformował, że każde świadczenie usługi musi być potwierdzone. Jest to 
podstawa do zapłaty. 
Radny K. Badowski poinformował, że uczestniczył w przetargu na zimowe utrzymanie 
dróg. Pan Krycki chciał, by odstąpić od tych potwierdzeń. 
Radny P. Pałubicki uważa, że powinno starczyć, by każdorazowy wyjazd był zgłaszany 
przez usługodawcę telefonicznie do sołtysa a karta potwierdzana raz na jakiś czas.  
Sołtys Wsi Dobrej zgłasza złą jakość wody spowodowaną zanieczyszczeniem 
wodociągu. 
Radna B. Sowińska poinformowała, że ten temat zgłaszała do Prezesa ZGK i 
pracowników. 
Radna I. Tabaka zauważyła, że w kontekście wcześniejszej dyskusji dotyczącej prac 
Komisji Oświatowej czuje się nieswojo. Uważa, że źle zostały odczytane intencje komisji. 
Teraz czują się tak, jakby niepotrzebnie się spotykali w celu pobrania diety.  Pros, by 
pamiętać, że ten punkt był tylko jednym z punktów posiedzenia w tym dniu.  
Sekretarz uważa, że Komisja winna współpracować z dyrektorami szkół w kontekście 
usprawnienia, poprawy funkcjonowania placówek. Nie powinno mieć miejsca 
generowanie dodatkowej pracy. 
Wójt zauważył, że odbywa wiele nieprzyjemnych rozmów z dyrektorami szkół. Ma wiele 
zastrzeżeń do ich funkcjonowania. Stwierdził, że na wielu płaszczyznach lepiej 
współpracuje się ze Szkołą Niepubliczną w Niepoględziu. 
Radny K. Badowski zwrócił uwagę na bardzo śliski parkiet na hali gimnastycznej w 
Gimnazjum. 
Radny M. Mnich poinformował, że śliskość uzależniona jest od jakości zastosowanego 
środka do jego konserwacji. Czasami występuje do miesiąca od chwili zastosowania. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś  poinformowała, że do biura rady wpłynęła następująca 
korespondencja: 
- pisma od Wojewody Pomorskiego w sprawie niezałatwienia skargi pana Henryka 

Soroki. Zapoznała z korespondencją w tej sprawie. Sprawę przekazano Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy celem dalszego jej załatwienia. 

- pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku WIAS-0602/79/2011 z dnia 
18.10.2011 w sprawie stwierdzonych nieprawidłowości w Zarządzeniu Wójta Gminy i 
Uchwale. Zapoznała z treścią pisma oraz poinformowała, że zwróci się do Wójta 
Gminy o wyjaśnienie stwierdzonych nieprawidłowości. (OG.0004.39.2011). 

- pismo mieszkańców ul. Fabrycznej w Dębnicy Kaszubskiej z dnia 14.10.2011 r., dot. 
wykonania remontu tej drogi. Zapoznała z treścią tego pisma. Poinformowała, że to 
pismo także zostanie przekazane Wójtowi Gminy celem udzielenia odpowiedzi 
zainteresowanym (OG.0004.37).         

Ad 9 
 
 Jadwiga Karaś Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 1445 dokonała zamknięcia 
obrad X sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.  
 
Protokołowała:                                                                                      Przewodnicz ąca Rady Gminy   
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                           / -/ Jadwiga Karaś 
 

 


